
Protokół Nr XI/2011 
z XI Sesji Rady Gminy Dygowo 

odbytej dnia 20 października 2011 roku

Otwarcia obrad XI sesji Rady Gminy Dygowo o godz. 13 dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Pan Jerzy Leszczyński, który przywitał Radnych, Wójta, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, 
Zastępcę Wójta, Kierowników Jednostek Organizacyjnych Gminy oraz Sołtysów. 

Na 15 – stu radnych na Sesji obecnych było 12 – stu radnych i 17 – tu zaproszonych gości (listy 
obecności stanowią załącznik do protokołu).

P. Przewodniczący zaproponował aby wprowadzić zmiany w porządku obrad i dodać 2 punkty:

1. Przedstawienie analizy Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych oświadczeń 
majątkowych.

2. Przedstawienie analizy Wójta Gminy w sprawie złożonych przez pracowników urzędu 
oświadczeń majątkowych.

Poszerzony o propozycję Przewodniczącego rady Porządek obrad Rada przyjęła- jednogłośnie, 
który przedstawia się następująco:

Porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Zgłaszanie interpelacji.
3. Informacja z działalności Wójta.
4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy Dygowo w roku szkolnym 
2010/2011.
5. Przedstawienie analizy Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych oświadczeń 
majątkowych.
6. Przedstawienie analizy Wójta Gminy w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych
7. Podjęcie uchwał w sprawach:

1. zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,
2. zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,
3. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Dygowo,
4. uchylenia uchwały Nr XIX/118/04 Rady Gminy w Dygowie z dnia 25 11.2004 roku w 

sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości,
5. wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XXVIII/176/09 Rady Gminy w Dygowie z dnia 27 

marca 2009 roku w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych 
składników wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania,

6. wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kołobrzegu.

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9. Wolne wnioski.
10. Zakończenie obrad.

Protokoły z ostatnich IX i X sesji Rady Gminy Dygowo dostępne był w biurze Rady Gminy i są do 
wglądu na dzisiejszej sesji. Rada nie wniosła uwag i protokoły przyjęła – jednogłośnie.



Ad. 2. Zgłaszanie interpelacji.

Radny R. Jaruzel – zapytał kiedy ruszy utylizacja eternitu?

            - Czy jest planowany remont drogi do dworca we Wrzosowie?

-  Ile dzieci korzysta z wyjazdów na basen?

      

Radna J. Pankiewicz – montaż monitoringu na orliku we Wrzosowie

- sprawa śmieci w lasku we Wrzosowie, czy wiadomo już coś o spotkaniu z 
przedstawicielami z nadleśnictwa?

Radny P. Krysztofiak – sprawa „załatania” dziur na drodze do dworca PKP we Wrzosowie,

-  lampy stojące przy drodze do dworca PKP we Wrzosowie stanowią zagrożenie dla 
bezpieczeństwa mieszkańców,

- nieposprzątane przystanki po wyborach,

- brak parkingu przy Ośrodku Zdrowia we Wrzosowie.

Radny A. Supko – znak oznaczający drogę bez przejazdu w Stojkowie (kolonia),

- droga powiatowa w Stramniczce na odcinku od Stojkowa, czy wiadomo kiedy będzie 
dokończona?

Radna E. Madej – brak pojemnika na szkło w Dębogardzie,

- montaż lustra na skrzyżowaniu w centrum Dębogardu,

- odwodnienie drogi obok przystanku PKS w Dębogardzie.

Radny A. Wasiewski – naprawa ul. Diamentowej na odcinku od ul. Barcińskiej,

- brak tablicy „śladami ziemi dygowskiej” w centrum Dygowa,

- jakie będą opłaty za wodę w przyszłym roku?

- pojemniki na śmieci we Włościborzu,

- uporządkowanie terenu za przystankiem PKS w Dygowie, oraz wzdłuż ul. Ogrodowej,

- poprawa ul. Wiosennej przed świętem zmarłych.

Radna J. Pankiewicz – zakaz wstępu psów na cmentarze.

P. Przewodniczący – jak wygląda sytuacja przywracania do stanu poprzedniego dróg gminnych w 
związku z budową farmy wiatrakowej?

Ad. 3 Informacja z działalności Wójta (stanowi załącznik do protokołu).



Ad 4. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych. (stanowi załącznik do protokołu)

P. Dyrektor GZOiK – jest to coroczna informacja którą Wójt musi przedłożyć Radzie Gminy za 
rok szkolny tj. 2010/2011 informacja zawiera wiele materiałów , oraz zadania które gmina realizuje.

Ad 5. Przedstawienie analizy Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie złożonych 
oświadczeń majątkowych.
P. Przewodniczący – obowiązek przedłożenia tej informacji wynika z ustawy. Analiza potwierdza 
że wszyscy Radni złożyli oświadczenia w terminie, nie było żadnych nieprawidłowości. 

Ad 6. Przedstawienie analizy Wójta Gminy w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych

Wójt  - wszyscy pracownicy urzędu zobowiązani do złożenia oświadczeń złożyli je w ustawowym 
terminie, w wyniku ich analizy nie stwierdzono występowania nieprawidłowości.

Ad 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

   1)zmiany w budżecie gminy na 2011 rok,     

P. Skarbnik -  omówiła szczegółowo projekt uchwały, która dotyczy zwiększeni, zmniejszenia w 
poszczególnych działach, oraz przeniesień między działami. Po dokonanych zmianach budżet 
gminy zamyka się deficytem w wysokości 2 683 511,31 zł

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Radny R. Jaruzel – czego dotyczą zwiększenia w dziale bezpieczeństwo i ochrona p.pożarowa, i 
jakiego okresu dotyczą? 

Wójt – dotyczy to kosztów funkcjonowania dodatkowego fotoradaru od sierpnia do października, 
oraz poinformował o możliwości zakupu fotoradaru przenośnego po zakończeniu jego okresu 
dzierżawy, na korzystniejszych warunkach. 

Radny A. Wasiewski – z czego wynikają wynagrodzenia osobowe Straży Gminnej czy są to 
dodatkowe wynagrodzenia i jakiego okresu czasu dotyczą? 

Wójt – kwotę tą należy rozbić na 5 osób, które pracują w sposób wzmożony w związku z obsługą 
fotoradaru, są to dodatki motywacyjne. Różnie jest to stosowane w innych gminach jest to głównie 
wypłata za nadgodziny. Nie planujemy tego wcześniej w budżecie tylko dokonujemy takich zmian 
w ciągu roku.

Radna E. Madej – czy zamiast zapłaty za nadgodziny nie mogliby dostawać dni wolnych?

Wójt – nie kalkuluje się nam to ponieważ wtedy strażnicy nie byliby w pracy. Wiele gmin idzie 
naszym śladem, w drugim półroczu jest szansa na realizacje wpływów zgodnie z planem. Wszystkie 
informacje znajdują się również na stronie straży Gminnej www.sg.dygowo.pl.

Radny A. Wasiewski – zadajemy te pytania ponieważ chcielibyśmy wiedzieć na co idą te 
pieniądze.

http://www.sg.dygowo.pl/


Głosowanie:
 
za – 12
przeciw – 0
wstrz. 0 

Uchwała podjęta – jednogłośnie

2) zmiany w wieloletniej prognozy finansowej Gminy Dygowo na lata 2011-2021,  

Wójt – jest to uchwała która jest konsekwencją podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Radna J. Pankiewicz – co z remontem OSP we Wrzosowie

Wójt – jest to planowane do zrobienia z funduszu sołeckiego, nie będziemy wykonywać 
częściowych remontów, będą przeprowadzone remonty w pełnym zakresie. Fundusz sołecki to 
również zaangażowanie mieszkańców. W tym roku nie zostanie to wydatkowane, zostanie to 
zrobione w przyszłym roku.

Głosowanie:

za – 12
przeciw – 0
wstrz. - 0

Uchwała podjęta – jednogłośnie

     3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Dygowo,

Wójt – są to stawki na najwyższym poziomie, zgodnie z propozycją z ministerstwa. Gdy obniżymy 
te stawki dostaniemy o dwa razy mniejszą dotację.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Radny A. Wasiewski – nasze stawki są chyba największe w całym Powiecie Kołobrzeskim. Stawki 
te są podwyższone do stawek maksymalnych. W gminie Rymań te stawki są sporo niższe, w 
sąsiednich gminach też są niższe. Czy nie odstraszy to przedsiębiorców?

Wójt – nie są to wielkie różnice , nie chcemy tworzyć fikcji dla pozorów. W działalności 
gospodarczej koszty te wrzuca się w działalność przedsiębiorców. Gmina ma prawo gdy pojawi się 
inwestor ustalić określone zniżki w podatkach.

Rady A. Wasiewski – każdy grosz się liczy, ale jest różnica ok. 5 zł między gminą Dygowo a 
gminą Rymań.

Radny J. Rozwód – w imieniu komisji rolnictwa i gospodarki komunalnej uznajemy że jest to dość 
„wyśrubowana” stawka. Proponujemy stawki podobne do tych w gminach sąsiednich.



Radny A. Supko – jako przedsiębiorca zwracam uwagę na wysokość podatku w danej gminie. Dla 
przedsiębiorców ma to znaczenie.

Wójt – gminy sąsiednie szykują się do podwyżki do poziomu stawek maksymalnych. Nie jestem 
zwolennikiem takich działań, możemy jedynie pozostawić te stawki na poziomie z roku ubiegłego.

Radny A. Supko – nie możemy obniżać stawek poniżej kwoty która obowiązywała w zeszłym 
roku.

Wójt – pozostawiamy ulgę dla emerytów i rencistów.

P. Przewodniczący – nie możemy obniżać poniżej stawki która obowiązywała w roku ubiegłym, 
dochody na jednego mieszkańca mamy najniższe w powiecie. Musimy patrzeć na budżet gminy z 
tego budżetu będziemy musieli realizować swoje zadania. Musimy patrzeć na interes wszystkich 
mieszkańców.

Radna J. Pankiewicz – jakiej wysokości są to dochody?

P. Skarbnik – dochody gminy z tytułu podatków to ok. 2 mln zł.

Radny A. Wasiewski – jakie byłyby potencjalne straty gdybyśmy zostawili wysokość tego podatku 
dla przedsiębiorców na poziomie ubiegłorocznym? Jeśli to wymaga wyliczeń to wnioskuję o 
przerwę.

Radna J. Pankiewicz – czy musimy teraz podejmować tę uchwałę?

P. Skarbnik – na wyliczenie ewentualnych strat związanych z pozostawieniem stawki na poziomie 
ubiegłorocznym potrzeba trochę czasu.

Radny J. Rozwód – to że jest to najwyższa stawka w powiecie może mieć wpływ na to że mamy 
najmniej przedsiębiorców w terenie, nie przyciągamy tym potencjalnych inwestorów.

P. Przewodniczący – może być to brane pod uwagę ale nie musi. Jeżeli chcemy realizować jakieś 
inwestycje w przyszłości to musimy mieć fundusze a te mamy min. z podatków.

Radna J. Pankiewicz – musimy pilnować aby nie było zaniechań w stosunku do przedsiębiorców 
niepłacących.

Wójt – robimy oczywiście to co możemy. Jeśli chcemy realizować inwestycje to nie możemy 
obniżać podatków, bo nas na to nie stać przez najbliższe lata.

Radny A. Wasiewki – powinniśmy znaleźć wspólny środek aby zadowolone były obie strony.

P. Przewodniczący – będzie to raczej niemożliwe aby zadowolone były obie strony. Mam 
wątpliwości co do napływu przedsiębiorców w związku z obniżeniem podatków. Musimy pamiętać 
również o innych grupach min. rolnikach. Proszę potraktować ten problem z pełną świadomością.

Przerwa 10 min.



Wójt - po przeliczeniu wychodzi na to że różnica w stawkach podatku dla przedsiębiorców wynosi 
ok. 16 tyś zł. Czyli o tyle mniej środków by do nas wpłynęło, ale proszę pamiętać że stracilibyśmy 
dwa razy tyle czyli ok. 30-40 tyś zł. Bo o tyle byłaby mniejsza subwencja. Tak więc razem możemy 
stracić ok. 50 tyś zł. Proponuję wprowadzenie autopoprawki i pozostawienie tej stawki na poziomie 
z roku ubiegłego.

P. Przewodniczący – dokonujemy zmiany w uchwale tak aby stawka podatku dla przedsiębiorców 
była równa z tą która obowiązywała w roku poprzednim.

Głosowanie:

za – 11
przeciw – 0
wstrz. - 1

Uchwała podjęta – większością głosów.

   4) uchylenia uchwały Nr XIX/118/04 Rady Gminy w Dygowie z dnia 25 11.2004 roku w sprawie    
       zwolnień w podatku od nieruchomości, 

Wójt – uchwała dotyczy likwidacji zwolnień dla DPSów i obiektów Gminnych.

Opinia Komisji Finansów – pozytywna

Głosowanie:

za – 12
przeciw – 0
wsztrz. -0

Uchwała podjęta – jednogłośnie

    5)  wprowadzenia zmian w Uchwale Nr XXVIII/176/09 Rady Gminy w Dygowie z dnia 27 marca  
         2009 roku w sprawie regulaminu określającego wysokość dodatków i innych składników   
         wynagrodzenia nauczycieli oraz szczegółowych warunków ich przyznawania,

Opinia Komisji Finansów – pozytywna
Opinia Komisji Społecznej – pozytywna

Wójt – uchwała dotyczy zmian w dodatku motywacyjnym dla nauczycieli i dojście do 10%. 
Dyrektorzy mają możliwość mobilizowania nauczycieli.

Radny P. Krysztofiak – czy ten dodatek obciąża budżet gminy?

Wójt – jest to z budżetu gminy

Radny P. Krysztofiak – czy jest wykorzystywany w 100% przez dyrektorów?

Wójt – wśród nauczycieli jest to wykorzystywane w 100% . Jest to dojście do normy przyzwoitości 
, ma za zadanie zmobilizować nauczycieli do pracy, jest to kontynuacja pewnych założeń sprzed 
kilku lat.



Radna J. Pankiewicz – wyniki pracy nauczycieli są zadowalające 

Radny P. Krysztofiak – Państwo zapewniło już nauczycielom podwyżki.

P. Przewodniczący - trzeba pamiętać o pewnej ciągłości te 10 % to byłoby zamknięcie pewnego 
etapu.

Wójt – dotrzymujemy słowa i uważam że coś zostało ustalone  jest zrealizowane i powinno 
wpłynąć na poprawę wydajności pracy. 

Głosowanie:

za – 10
przeciw – 0
wstrz. - 2

Uchwała podjęta - większością głosów

     6) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Kołobrzegu.

P. Przewodniczący – zapoznał wszystkich z opinią zespołu do opiniowania ławnika do sądu w 
Kołobrzegu (załącznik do protokołu). Musimy dokonać wyboru poprzez głosowanie tajne.

Radna E. Madej – czy nie zasadnym byłoby zaproszenie kandydatki na sesje?

P. Przewodniczący – zdajemy się na opinię zespołu opiniującego

P. Sekretarz – procedura określona w ustawie została zachowana, nie ma potrzeby zapraszać 
kandydatki na sesję.

P. Przewodniczący – jest obowiązek głosowania tajnego jest to wymóg ustawowy.

Wójt – jest to dość niewdzięczna rola bycia ławnikiem w sądzie.

P. Przewodniczący – zgłoszenie tej kandydatury nastąpiło przez Sąd. 
                                 - Zaproponował aby zgłaszać kandydatów do komisji skrutacyjnej.

Radny K. Kaczor – zgłosił kandydaturę Radnego A. Wasiewskiego

P. Przewodniczący – zgłosił kandydaturę Radnej J. Pankiewicz

Radny A. Wasiewski – zgłosił kandydaturę Radnej E. Bernatowicz

Wszyscy zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę.

Głosowanie nad wyborem komisji skrutacyjnej:

za - 9
przeciw – 0
wstrz. - 3



P. Przewodniczący – ogłosił 5 min. przerwę podczas której komisja skrutacyjna przeprowadziła 
głosowanie tajne

W wyniku przeprowadzonego głosowania komisja skrutacyjna stwierdziła że Pani Jadwiga Rypina 
została wybrana na Ławnika do Sądu w Kołobrzegu.

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych

tak – 11 głosów
nie – 1 głos

Uchwała została podjęta – większością głosów

Ad 8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Wójt – zapoznał wszystkich z pismami: od PKP w sprawie dworców, oraz pisma dotyczącego 
dodatkowego pasa do skrętu do miejscowości Czernin.
- poprosił Radych aby jeśli są jakieś sprawy nie cierpiące zwłoki to żeby nie czekali do sesji tylko 
na bieżąco zgłaszali , a one będą załatwiane,
- eternit – sprawa jest już w trakcie realizacji,
- droga do dworca PKP we Wrzosowie – jesteśmy w trakcie szukania wykonawcy, który wykona 
nam te usługi związane z łataniem nawierzchni,
- korzystanie z basenu przez dzieci – szkoły same korzystają z wejść na basen teraz ciężko jest to 
stwierdzić, ale na pewno dzieci ze szkoły w Dygowie korzystają z basenu Gmina zapewnia dojazd.

Radny R. Jaruzel – szkoda że inne szkoły nie korzystają z takiej możliwości.

Wójt – monitoring na orliku we Wrzosowie – wkrótce powinien zostać zainstalowany monitoring 
mobilny,
- las we Wrzosowie – odbyło się spotkanie i są obietnice ze strony nadleśnictwa,
- zabezpieczenie cmentarza przed psami – trzeba poprawić ogrodzenie, wkrótce do tego tematu 
wrócimy,
- lampy przy drodze do dworca PKP – lampy są własnością PKP nie jest to własność gminna
- przystanki po wyborach – komitety mają na ich uprzątnięcie 30 dni, więc musimy cierpliwie 
poczekać,
- znak na drodze w Stojkowie – zajmiemy się tym tematem,
- droga w Stramniczce – jeśli zaczną się prace związane z budową kolejnej fermy wiatrakowej to na 
pewno ten odcinek drogi zostanie zrobione, jeśli nie zdążą w tym roku to na pewno w następnym,
- parking przy ośrodku zdrowia we Wrzosowie – na pewno zostanie to uwzględnione przy 
realizowaniu inwestycji związanej z termomodernizacją, 
- pojemniki na szkło - już wkrótce będą wymieniane,
- lustro na skrzyżowaniu we Wrzosowie – na pewno zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych,
- woda na drodze obok przystanku w Dębogardzie – jest już pomysł jak tą sprawę rozwiążemy, więc 
jeszcze trochę cierpliwości,
- ul. Diamentowa -  została rozkopana w wyniku budowy gazociągu, zostanie oczywiście 
poprawiona, staramy się na bieżąco kontrolować pozostałe drogi,
- tablica śladami ziemi dygowskiej – wszystkie te tablice są do wymiany, będziemy wymieniać je 
kompleksowo wszystkie naraz,
- porządek na terenie za przystankiem – kompleksowe porządki zrobimy na wiosnę, ale oczywiście 
teraz też teren uporządkujemy częściowo, należy zastanowić się nad przyszłością tego obiektu,
- ul. Wiosenna – na pewno zostanie poprawiona przed 1 listopada, 



- stan dróg w związku z budową wiatraków – na pewno należy zauważyć że niektóre drogi mamy 
już w o wiele lepszym stanie niż były wcześniej, wszystko jest robione i będzie robione,
- cena wody na terenie naszej gminy – spółka wodociągowa jest w ciągłym sporze z z gminami nie 
wiadomo jeszcze jakie będą ceny w roku 2012 jeszcze nic konkretnie nie zostało podjęte, jeśli 
pojawi się niekorzystna taryfa, gmina może ustalić wysokość tych opłat.

Radny A. Wasiewski – czy jest realne zagrożenia aby były to kwoty w wysokości 
ok. 30 zł za 1m3?

Wójt – cena dla mieszkańców jest oczywiście inna niż cena zaproponowana przez spółkę, 
ponieważ Gmina zawsze dopłaca do każdego metra zużytej wody przez mieszkańców gminy. Będę 
na bieżąco informował Państwa o tej sytuacji.

Radny J. Rozwód – są sprzeczne sygnały teraz co do przystąpienia do tej spółki, czy teraz nie 
będzie to zbyt drogie dla gminy, czy może nie powinniśmy się zastanowić aby odłączyć się od 
spółki?

Wójt – projekt (fundusz spójności) był potrzebny będzie na pewno spełniał swoje założenia teraz 
musimy cierpliwie poczekać, będę się starał aby te koszty nie były zbyt wysokie dla Gminy. 
Gdybyśmy nie przystąpili do tego funduszu nie zrealizowalibyśmy tylu inwestycji, Jest to ponad 50 
mln zł pozyskanych z zewnątrz jesteśmy skazani na spółkę a spółka na nas i musimy szukać 
kompromisu.
- przeprosił za to że przedwcześnie ogłosił informacje o realizacji przyłączy przez nowy zarząd 
spółki.

Ad 9. Wolne wnioski

Wójt – poinformował radnych o koncepcji zakupu fotoradaru przenośnego, która zostanie 
przygotowana na kolejną sesję,
- zaproponował aby radni zastanowili się nad koncepcją zagospodarowania centrum wsi w 
Dygowie, teren który gmina nabyła ostatnio.

P. Przewodniczący – zaproponował aby pomysł ten został przedyskutowany na posiedzeniu 
komisji

Wójt – poprosił sołtysów o pomoc w zlokalizowaniu rolników, którzy w okresie zimy mogliby 
pomóc w odśnieżaniu dróg gminnych przy wykorzystywaniu sprzętu rolnego, przystosowanego do 
odśnieżania,
- zaprosił wszystkich na obchody święta 11 listopada, które będzie połączone z przekazaniem 
samochodu bojowego dla jednostki OSP Dygowo,
- poprosił o zwołanie posiedzenia komisji rolnictwa i gospodarki komunalnej w sprawie wyjątkowo 
wysokiej według GUS ceny 1 q żyta która kształtuje się w tym roku na kwotę ok. 74 zł.

Sołtys Stramniczki – podziękowała za drogę w miejscowości Stramniczka,
- zapytała czy istnieje możliwość zamiany wygranych biletów na basen na coś innego,
-  przedstawiła problem z byłą drogą obok hydroforni w Stramniczce, która jest własności 
Wodociągów a przez którą powierzchnia jej działki zmalała.

Sołtys Piotrowic – zgłosił problem tablicy ogłoszeń
- zapytał czy pieniądze w ramach funduszu sołeckiego przepadły?



Wójt – pieniądze sołeckie na pewno nie przepadają.

Radna E. Madej – podziękowała za wprowadzenie ograniczenia tonażu na drodze, oraz za 
odbudowanie częściowo zniszczonego placu zabaw w Dębogardzie.

Sołtys Dygowa – zgłosił problem z tablicami, które są w złym stanie technicznym

Na tym porządek obrad XI Sesji Rady Gminy został wyczerpany i Przewodniczący Rady 
Gminy o godz. 17:50 zakończył jej obrady.  

Protokołował


